
 

 

 

 

 

Referat fra  

Bestyrelsesmøde mandag, den 2. juni 2014 

i Svendborg 

 

 

 
 

Deltagere:  

Bestyrelsens medlemmer: Jørgen Svaneberg (formand), Michael Mose 
(næstformand og kasserer), Asra Breiner Hammer, Anna Kirstine Dalgaard 

og Hans Kristensen. 
 

Fra Skatteankestyrelsen: Jens Hartlev Jensen (sekretær for bestyrelsen). 
 

 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst 

2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet den 24. februar 2014 

3. Nyt fra formanden 

4. Opfølgning på dagens ERFA-møde 

5. Redaktionsudvalget vedr. håndbog/vejledning for nævnsmedlemmer 
Vejledningen - Bestemmelser for Ankenævn (skat, vurdering og motor) ligger på 
Skatteankestyrelsens hjemmeside. Der er link til vejledningen fra VAFs hjemmeside. 

6. Status på udnævnelsen af nye medlemmer for perioden 2014-2018 
Bilag vedlagt. 

7. Konsulentanalysen i Skatteankestyrelsen 
Orientering om konsulentanalysen og om fremtidig organisering og lokalisering af 
Skatteankestyrelsens kontorer. 

8. Elektronisk kommunikation med ankenævnsmedlemmer 
Skatteankestyrelsen arbejder hen imod, at kommunikation af medlemmer af alle nævn kan 
ske elektronisk som det i dag sker med motor-, vurderings- og fællesankenævn. 

9. Landsmøde/generalforsamling 2014 
Oplæg og udkast til program vedlagt. Udkast 1 og 2 er udarbejdet efter ønske fra FDS, som 
foretrækker udkast 1. 

10. Øvrige aktiviteter for nævnsmedlemmer i 2014 
Oplæg vedlagt. 

11. Nyt fra kasserer og sekretær 

12. Næste møde  

13. Eventuelt 

Sekretariat: 

Ryttervej 49 
5700 Svendborg 

www.vurderingsanke.dk 

jhj@sanst.dk 
Direkte 33 76 07 02 

Dato: 12. juni 2014 



 

 
Referat: 
 

 

Velkomst 

Formanden bød velkommen til bestyrelsesmødet. 

Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet den 24. februar 2014 

Referatet godkendt. Kassereren bemærkede, at medlemmer, der som omtalt 
i referatet, var i restance med kontingentbetaling, efterfølgende er slettet 

som medlemmer. 

Nyt fra formanden 

Formanden henviste til sin orientering på dagens ERFA-møde. 

Opfølgning på dagens ERFA-møde 

Ud fra meldingerne fra formændene på dagens ERFA-møde konstateres, at 
det er lidt tilfældigt, hvorvidt der er kontinuitet i ankenævnene. Det store 

antal nye medlemmer medfører behov for uddannelse af disse. 

Redaktionsudvalget vedr. håndbog/vejledning for nævnsmedlemmer 
Vejledningen - Bestemmelser for Ankenævn (skat, vurdering og motor) ligger på 
Skatteankestyrelsens hjemmeside. Der er link til vejledningen fra VAFs hjemmeside. 

Formanden har deltaget i redaktionsudvalget, og udvalgets arbejde er nu 
udmøntet i vejledningen, der kan ses på Skatteankestyrelsens hjemmeside. 

Status på udnævnelsen af nye medlemmer for perioden 2014-2018 
Bilag vedlagt. 

Medlemmer af ankenævnene for den kommende er udnævnt af 
Skatteministeren i maj måned.  

Af udsendte bilag fremgår bl.a. at andelen af kvinder (alle ankenævn) er 
faldet fra 19,6 % til 17,3 %, at andelen af medlemmer, der er fyldt 60 år, er 

steget fra 47 % til 56 %, og at kun 20.5 % af medlemmerne er under 50 år. 
55,2 % af de nyudnævnte medlemmer af vurderingsankenævnene har 

anciennitet, og det samme er tilfældet for 61,2 % af medlemmerne af 
fællesankenævnene. Imidlertid foreligger der ikke oplysninger om, hvorvidt 
fællesankenævnenes medlemmers anciennitet stammer fra et 

vurderingsankenævn eller fra et skatteankenævn. 

Konsulentanalysen i Skatteankestyrelsen 
Orientering om konsulentanalysen og om fremtidig organisering og lokalisering af 
Skatteankestyrelsens kontorer. 

Jf. orienteringen på dagens ERFA-møde. 
Konsulentrapporten er ikke offentliggjort, men kopi af rapporten er udleveret 
til bestyrelsesmedlemmernes orientering. 



 

Elektronisk kommunikation med ankenævnsmedlemmer 

Skatteankestyrelsen arbejder hen imod, at kommunikation af medlemmer af 
alle nævn kan ske elektronisk som det i dag sker med motor-, vurderings- og 

fællesankenævn. Med kravene til borgerne om digital postkasse senere på 
året, er forventningen at størstedelen af nævnsmedlemmerne vil være i 
besiddelse af fornødent it-udstyr. 

Landsmøde/generalforsamling 2014 
Oplæg og udkast til program vedlagt. Udkast 1 og 2 er udarbejdet efter ønske fra FDS, som 
foretrækker udkast 1. 

Bestyrelsen tilslutter sig, at medlemmer af motorankenævnene og de 4 

suppleanter, der er indstillet af motorcykelorganisationen, inviteres med til 
årsmødet. 

Det er ikke hensigtsmæssigt, at VAFs generalforsamling ligger før frokost om 

søndagen, dvs. inden årsmødets start. Sekretariatet arbejder videre med nye 
forslag til program, som rundsendes pr. mail. 

Bestyrelsen besluttede at mødes lørdag kl. 17.00 for at holde 
bestyrelsesmøde og efterfølgende bestyrelsesmiddag. Skatteankestyrelsen 

betaler den ekstra overnatning. 

Øvrige aktiviteter for nævnsmedlemmer i 2014 
Oplæg vedlagt. 

Bestyrelsen finder, at det er vigtigt, at der sker uddannelse af de mange nye 
medlemmer, og de medlemmer af fællesankenævn, der i øvrigt ikke har 

erfaring fra vurderingsankenævn. 

Nyt fra kasserer og sekretær 

Resultat og balance blev omdelt, og kassereren oplyste, at eneste ændring i 

forhold til seneste bestyrelsesmøde er, at medlemmer, der var i restance 
med kontingentbetaling, efterfølgende er slettet som medlemmer, og at 
tilgodehavende kontingentbetalinger er tilbageført. 

Næste møde  

Næste bestyrelsesmøde er aftalt til 13. september 2014, kl. 17.00 på Hotel 
Storebælt, Nyborg. 

Eventuelt 

-- 

  
Referent: Jens Hartlev Jensen  


